

ဒုတိယအကြိမ် ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော် ဒသမပုံမှန်အစည်းအဝေး တတိယနေ့ (၃၀. ၅. ၂၀၁၈)
ရက်နေ့တွင် ကျောက်မဲမြို့နယ် မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၂) ပြည်နယ်လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်
ဦးစိုင်းထွန်းဉာဏ် တင်သွင်းသည့်အဆိုဆိုင်ရာဆောင်ရွက်ချက်များ

ဥက္ကဋ္ဌ။ အစီအစဉ်(၁၁)ဖြစ်ပါတယ်။ ကျောက်မဲမြို့နယ်၊ မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၂)မှ ဦးစိုင်းထွန်းဉာဏ်က အဆိုတစ်ရပ်အား လွှတ်တော်သို့ ပေးပို့လာပါတယ်။ အဆိုမှာ “ ၂၀၁၈ ခုနှစ်၊ ရှမ်းပြည်နယ် အစိုးရ၏ ရည်မှန်းချက်(၈)ကို အားသွန်ခွန်စိုက် အကောင်အထည်ဖော်ရန် တိုက်တွန်းကြောင်း” အဆိုဖြစ်ပါတယ်။ ယခု ဦးစိုင်းထွန်းဉာဏ်က အဆိုတင်သွင်းဖို့ ဖြစ်ပါတယ်။

ဦးစိုင်းထွန်းဉာဏ်၊ ကျောက်မဲမြို့နယ် မဲဆန္ဒနယ် အမှတ်(၂)။ လေးစားအပ်ပါသော ရှမ်းပြည်နယ်ဥက္ကဋ္ဌကြီးနှင့် တကွ ရှမ်းပြည်နယ် အစိုးရအဖွဲ့ဝင်များအားလုံး၊ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များ အားလုံး မင်္ဂလာအပေါင်းနဲ့ ပြည့်စုံကြပါစေ ကြောင်း ဦးစွာနှုတ်ခွန်းဆက်သအပ်ပါတယ် ခင်ဗျား။ ကျွန်တော်ကတော့ ကျောက်မဲမြို့နယ်၊ မဲဆန္ဒနယ် အမှတ်(၂)မှ ပြည်နယ် လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဦးစိုင်းထွန်းဉာဏ် ဖြစ်ပါတယ်။ ကျွန်တော်တင်သွင်းခဲ့အဆိုကတော့ “ ၂၀၁၈ ခုနှစ်၊ ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရ၏ ရည်မှန်းချက် (၈)ကို အားသွန်ခွန်စိုက် အကောင်အထည်ဖော်ရန် တိုက်တွန်းကြောင်း” အဆိုဖြစ်ပါတယ်။ ရည်မှန်းချက် (၈)နဲ့ပတ်သက်ပြီး ပြည်နယ်စီးပွားရေး၊ လူမှုရေး ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရန်အလို့ငှာ အသေးစား၊ အလတ်စား စီးပွားရေး လုပ်ငန်းရှင် SME လုပ်ငန်းရှင်များကို ပံ့ပိုးကူညီရန် ဆိုတဲ့ တစ်နည်းအားဖြင့် အဆိုလိုလည်းပြောလိုရပါတယ်။ လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌကြီးခင်ဗျား။ နိုင်ငံတော်အစိုးရအနေဖြင့် အသေးစား၊ အလတ်စား စီးပွားရေး လုပ်ငန်းများ SME ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှု နိုင်ငံဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်နိုင်မည်ဟု သတ်မှတ်ပြီး SME စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများကို ပံ့ပိုးကူညီရန် ကြိုးစားနေတဲ့ အချိန်အခါ လည်း ဖြစ်ပါတယ်။ ယခုလက်ရှိတွင် ပြည်ထောင်စု အစိုးရအနေဖြင့် သက်ဆိုင်ရာ နော်ဝေတို့၊ ဂျာမနီတို့၊ ဂျပန်တို့ အကူအညီနဲ့ ရန်ကုန်၊ မန္တလေး စသော အခြားတိုင်းဒေသကြီး များတွင် SME စင်တာများ ထူထောင်ပြီး ပိုမိုထိရောက်စွာ ပံ့ပိုးကူညီနိုင်ရေး ဆောင်ရွက်နေတာကို တွေ့ရှိရပါတယ်။

လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌကြီးခင်ဗျား။ ကျွန်တော်တို့ ရှမ်းပြည်နယ်ဟာ လူဦးရေအသင့်အတင့် ထူထပ်သော ကြောင့် SME စီးပွားရေး လုပ်ငန်းများနှင့် အထူးသင့်လျော်သလို SME စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများဖွံ့ဖြိုး တိုးတက်အောင် ပံ့ပိုးကူညီပေးရန် အထူးလိုအပ်လျက်ရှိပါတယ်။

လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌကြီးခင်ဗျား။ ၂၀၁၇-၂၀၁၈ ခုနှစ်၊ ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရ၏ ရည်မှန်းချက်တွင် အသေးစား၊ အလတ်စား စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများ ပံ့ပိုးကူညီရန် ပါရှိသော်လည်း လက်တွေ့တွင် ပံ့ပိုးကူညီပေးနိုင်မှု လွန်စွာအားနည်းနေတာကို တွေ့ရှိရပါတယ်။ ဒါ့ကြောင့် ၂၀၁၈ ခုနှစ်၊ ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရ၏ ရည်မှန်းချက် (၈)တွင် ပါရှိသော “ စီးပွားရေးတိုးတက်မှုကို အထောက်အကူ ပြုသည့် အသေးစားနှင့် အလတ်စား စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများကို ပံ့ပိုးကူညီရန်” ပါရှိသည်နှင့်အညီ အားသွန်ခွန်စိုက် အကောင် အထည်ဖော်ရန် တိုက်တွန်းကြောင်း အဆိုကို တင်သွင်းအပ်ပါ တယ်ခင်ဗျား။ အားလုံးကို ကျေးဇူးတင်ပါတယ်။

ဥက္ကဋ္ဌ။ အဆိုကိုထောက်ခံမည့် ကိုယ်စားလှယ် တင်ပြဖို့ ဖြစ်ပါတယ်။

ဦးစိုင်းခမ်းမြတ်၊ တန့်ယန်းမြို့နယ် မဲဆန္ဒနယ်အမှတ် (၂)။ လေးစားအပ်ပါသော လွှတ်တော် ဥက္ကဋ္ဌကြီးနှင့်တကွ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များအားလုံး မင်္ဂလာပါခင်ဗျား။ ကျွန်တော်ကတော့ တန့်ယန်း မြို့နယ်၊ မဲဆန္ဒနယ်အမှတ် (၂) မှ ပြည်နယ်လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဦးစိုင်းခမ်းမြတ် ဖြစ်ပါတယ်။ ကျွန်တော့် အနေနဲ့ ကျောက်မဲမြို့နယ်၊ မဲဆန္ဒနယ်အမှတ် (၂) မှ ပြည်နယ်လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဦးစိုင်းထွန်းဉာဏ် တင်သွင်းတဲ့ “ ၂၀၁၈ ခုနှစ်၊ ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရ၏ ရည်မှန်းချက်(၈)ကို အားသွန်ခွန်စိုက် အကောင် အထည် ဖော်ရန် တိုက်တွန်း ကြောင်း” အဆိုကို လေးလေး နက်နက် ထောက်ခံပါတယ်။ အားလုံးကို ကျေးဇူးတင်ပါတယ်။

အဆိုကိုပြည်နယ်လွှတ်တော်က လက်ခံဆွေးနွေးရန် မသင့်ကြောင်း ဆုံးဖြတ်ပါက ယင်းအဆိုကို လက်ခံ ဆွေးနွေးရန် မသင့်ကြောင်း ဥက္ကဋ္ဌကကြေညာခြင်း (သို့မဟုတ်) အဆိုကို လက်ခံဆွေးနွေးရန်ဆုံးဖြတ်ပါက ဆွေးနွေး လိုသည့် လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များရှိလျှင် အမည်စာရင်းတင်သွင်း နိုင်ကြောင်း ဥက္ကဋ္ဌကကြေညာခြင်း။

ဥက္ကဋ္ဌ။ ပြည်နယ်လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များခင်ဗျား။ ဦးစိုင်းထွန်းဥာဏ် တင်သွင်းသောအဆိုကို လွှတ်တော်ကိုယ်စား လှယ်(၁)ဦးကထောက်ခံသွားပါတယ်။ အဆိုကို လက်ခံဆွေးနွေးရန် သင့်/မသင့် လွှတ်တော်၏ ဆန္ဒကို ရယူပါမယ်။ ၎င်းအဆိုကို လက်ခံဆွေးနွေးရန် လွှတ်တော်က သဘောတူပါသလား ခင်ဗျား။

(သုံးကြိမ်တိုင်မေးပါသည်။ လွှတ်တော်က သဘောတူပါသည်။)

အဆိုကို လက်ခံဆွေးနွေးရန် သဘောမတူသည့် ကိုယ်စားလှယ်ရှိပါသလားခင်ဗျား။ အဆိုကို လက်ခံဆွေးနွေးဖို့ သဘောမတူသည့် ကိုယ်စားလှယ်မရှိတဲ့အတွက် ဦးစိုင်းထွန်းဥာဏ် ရဲ့အဆိုကို လက်ခံ ဆွေးနွေးရန် လွှတ်တော်က သဘောတူကြောင်း ကြေညာပါတယ်။ ကျောက်မဲမြို့နယ်၊ မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၂)မှ ဦးစိုင်းထွန်းဥာဏ် တင်သွင်းတဲ့အဆိုကို ၂၀၁၈ခုနှစ်၊ မေလ ၃၁ ရက် (ကြာသပတေးနေ့)မှာ ဆွေးနွေးပါမယ်။ ဆွေးနွေးမဲ့ လွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ်များအနေနဲ့အစည်းအဝေးရပ်နားတဲ့အခါ ဒီကနေ့ ညနေ(၅)နာရီ နောက်ဆုံးထားပြီး ပြည်နယ်လွှတ်တော်ရုံး၊ ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်ထံ အမည်စာရင်းပေးသွင်းဖို့ ဖြစ်ပါ တယ်။

ဒုတိယအကြိမ်ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော် ဒသမပုံမှန်အစည်းအဝေး စတုတ္ထနေ့ (၃၁. ၅. ၂၀၁၈) ရက်နေ့တွင် အဆိုကို ပြည်နယ်လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များက ဆွေးနွေးခြင်း

ဥက္ကဋ္ဌ။ အစီအစဉ် (၆)ဖြစ်ပါတယ်။ ပြည်နယ်လွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ်များခင်ဗျား။ ဦးစိုင်းထွန်းဥာဏ် ၊ ကျောက်မဲမြို့နယ် မဲဆန္ဒနယ်အမှတ် (၂)၏ “၂၀၁၈ခုနှစ် ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရ၏ ရည်မှန်းချက်(၈)ကို အားသွန်ခွန်စိုက် အကောင်အထည် ဖော်ရန် တိုက်တွန်းကြောင်း” အဆိုနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ဆွေးနွေးဖို့ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်(၃)ဦးက အမည်စာရင်းပေးပို့ထား ပါတယ်။ ဒါကြောင့် ပထမဦးစွာ သိန္နီမြို့နယ်၊ မဲဆန္ဒနယ်အမှတ် (၁)မှ ပြည်နယ်လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဒေါ်နန်းခင်ထားရီက အဆိုကို ဆွေးနွေးဖို့ ဖြစ်ပါတယ်။

ဒေါ်နန်းခင်ထားရီ သိန္နီမြို့နယ်၊ မဲဆန္ဒနယ် အမှတ် (၁)။ ယနေ့ကျင်းပပြုလုပ်တဲ့ ဒုတိယအကြိမ် ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော် ဒသမပုံမှန်အစည်းအဝေး (စတုတ္ထနေ့)ကို တက်ရောက်လာကြသော လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌနှင့် ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ၊ ရှမ်းပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ်နှင့် အစိုးရအဖွဲ့ဝင်ဝန်ကြီးများ၊ ပြည်နယ်တရားသူကြီးချုပ်၊ ဥပဒေ အရာရှိချုပ်၊ စာရင်းစစ်ချုပ်၊ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များနှင့် တပ်မတော်သားကိုယ်စားလှယ်များ ဆန္ဒနှင့်ဘဝထပ်တူ တစ်ထပ် တည်းကျပါစေလို့ ဆုတောင်းမေတ္တာပို့သအပ်ပါတယ်ရှင်။ ကျွန်မကတော့ သိန္နီမဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၁)မှ ပြည်နယ်လွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ် ဒေါ်နန်းခင်ထားရီဖြစ်ပါတယ်ရှင်။ ကျောက်မဲမြို့နယ် မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၂)မှ ဦးစိုင်းထွန်းဥာဏ်က လွှတ်တော်သို့ တင်သွင်းခဲ့သော ကျောက်မဲမြို့နယ် မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၂) ၏ “၂၀၁၈ ခုနှစ် ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရ၏ ရည်မှန်းချက်(၈)ကို အားသွန်ခွန်စိုက် အကောင်အထည်ဖော်ရန် တိုက်တွန်း ကြောင်း”အဆိုကို ဆွေးနွေးသွားမှာဖြစ်ပါတယ်။

လေးစားရပါသော ဥက္ကဋ္ဌကြီးရှင်။ ယခုအစိုးရလက်ထက်တွင် ပြည်ထောင်စုအဆင့် အသေးစား နှင့်အလတ်စား (SME) စီးပွားရေး လုပ်ငန်းများ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် အားသွန်ခွန်စိုက်ကြိုးစား ဆောင်ရွက်နေသော အချိန်ကာလပင်ဖြစ်ပါသည်။ အသေးစားနှင့် အလတ်စား (SME) စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး ကော်မတီကို ဒုတိယသမ္မတ ဦးမြင့်ဆွေမှ ဦးဆောင်ပြီး လုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်နေပါသည်။

(MSMEs) ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် တိုင်းဒေသ ကြီး/ပြည်နယ်များ၌ AGENCY ဖွဲ့ပေးခဲ့ရာ သက်ဆိုင်ရာ ပြည်နယ်/ တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ်မှာ ဥက္ကဋ္ဌဖြစ်ပါတယ်။ (MSMEs) ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်လာ နိုင်စေရေးအတွက် အဓိက(၃)ချက် ရှိပါသည်။ (၁) အရင်းအနှီးလုံလောက်စွာကို အပေါင်ခံပစ္စည်းကဲ့သို့ ချုပ်နှောင်မှု နည်းပါးစွာဖြင့် ရရှိနိုင်စေမှု၊ (၂) နည်းပညာ/ အထောက်အပံ့ ရရှိစေနိုင်မှု၊ (၃)ဈေးကွက် ခိုင်ခိုင်မာမာရရှိစေ နိုင်မှုတို့ပင် ဖြစ်ပါသည်။

(SME) စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများ ပံ့ပိုးကူညီရန်အတွက် မြန်မာ့စီးပွားရေးဘဏ်နှင့် JICA နိုင်ငံတကာနှင့် ပုဂ္ဂလိကဘဏ် (၆)ခုနှင့်လည်း ပါဝင်ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်နေသည်ကို စီမံကိန်းနှင့် ဘဏ္ဍာရေးဝန်ကြီးဌာန၊ မြန်မာ့စီးပွားရေးဘဏ်နှင့် JICA တို့က ပူးပေါင်းကျင်းပသည့် JICA SME TWO LOAN SEMINAR ကို (၁၆. ၁. ၂၀၁၈) ရက်နေ့မှ (၁၈. ၁. ၂၀၁၈)ထိ (၃)ရက် တိုင်တိုင် နေပြည်တော်ရှိ HORIZON LAKE VIEW RESORT ၌ ကျင်းပခဲ့သည်ကို သိရှိရပါသည်။

ပြည်ထောင်စုအစိုးရ၏ ရည်မှန်းချက်နှင့်အညီ အခြားသော တိုင်းဒေသကြီးများဖြစ်သည့် ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ မန္တလေးတိုင်း ဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ်များကဦးဆောင်ပြီး ၎င်းတို့တိုင်းဒေသတွင်းကြီးရှိ (SME)စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများ ပံ့ပိုးကူညီပေးရန် ကြိုးစားနေသည်ကို တွေ့ရှိရပါသည်။ မိမိတို့ ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရအနေနဲ့လည်း မိမိတို့ ပြည်နယ်အတွင်းရှိ (SME) စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများ ပံ့ပိုးကူညီပေးရန် တာဝန်ရှိသလို အားသွန်ခွန်စိုက် စဉ်ဆက်မပြတ် ဆောင်ရွက် ပေးရန် အထူးလိုအပ်လှပါသည်။

ကျွန်မတို့ရှမ်းပြည်နယ်မှာ ကြီးကြီးမားမားစီးပွားရေး လုပ်ငန်းများမရှိဘဲ အများစုမှာ အသေးစားနှင့် အလတ်စား စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများသာရှိပါတယ်။ အသေးစားနှင့်အလတ်စား (SME) စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများကို အောင်မြင်စွာပံ့ပိုးကူညီနိုင်မည် ဆိုလျှင် (SME) စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများ ခိုင်မာလာကာ ပြည်နယ် စီးပွားရေး ဖွံ့ဖြိုးလာခြင်း၊ အလုပ်အကိုင်ပေါများလာခြင်း၊ အခွန် ပိုမိုရရှိလာခြင်း၊ ပြည်နယ်စီးပွားရေး ရေရှည်ခိုင်မာလာခြင်း စသည့် အကျိုးကျေးဇူးများ ရရှိမည်ဖြစ်ပါတယ်။

(MSMEs) လုပ်ငန်းရှင်များ ချေးငွေချေးယူရာတွင်လည်း သတ်မှတ်စည်းကမ်းချက်အဆင့် များလွန်းခြင်းတို့ကြောင့် ငွေချေး ချင်သော်လည်း မကိုက်ညီတဲ့စည်းကမ်းချက်တွေရှိတော့ လမ်းကြောင်း ဝေးသွားပြီး (SME) အောင်မြင်ဖို့ အတားအဆီး ဖြစ်သည့်အတွက် သတ်မှတ်ချက်တွေကိုလည်း ဖြေလျော့ ပေးရန် လိုအပ်လျက်ရှိနေတာ ကိုလည်း ဆွေးနွေးလိုပါတယ်။

လေးစားရပါသော ဥက္ကဋ္ဌကြီးရှင်။ (MSMEs)ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုသာလျှင် AEC ဈေးကွက်သို့ ခိုင်ခိုင်မာမာ ထိုးဖောက်ဝင်ရောက်နိုင်မှာ ဖြစ်ပါတယ်။ သို့ဖြစ်ပါ၍ (MSMEs)လုပ်ငန်းများ အောင်မြင်မှုရှိလာစေရေးအတွက် သက်ဆိုင်ရာ AGENCY ဥက္ကဋ္ဌများ (ပြည်နယ်/တိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ်)မှ ထိထိရောက်ရောက် အကူအညီပေးနိုင်ကြစေရန်နှင့် နိုင်ငံခြားသားများ၏ ကုမ္ပဏီကြီးများ ထိုးဖောက်ဝင်ရောက်ပြီး (MSMEs) ဒေသခံတိုင်းရင်းသားများ၏ လုပ်ငန်းများကို “ဝါးမြိုခြင်း”မှလည်း ကာကွယ်ပေးရန် လိုအပ်ပါကြောင်း တင်ပြ အပ်ပါသည်။

နိဂုံးချုပ်အနေဖြင့် (MSMEs)လုပ်ငန်းများအတွက် “ချေးငွေ/နည်းပညာ/ဈေးကွက်” များ အမြန်ဆုံး သက်ဝင်လှုပ်ရှား နိုင်ပါရန် ဆန္ဒပြုရင်း ကျောက်မဲမြို့နယ်၊ မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၂)မှ ဦးစိုင်းထွန်းဥာဏ်၏ “၂၀၁၈ခုနှစ် ရှမ်းပြည်နယ် အစိုးရ၏ ရည်မှန်းချက်(၈)ကို အားသွန်ခွန်စိုက် အကောင်အထည် ဖော်ရန်” အဆိုကို လေးလေးနက်နက် ထောက်ခံတင်ပြ အပ်ပါသည်။ အားလုံးကို ကျေးဇူးတင်ပါတယ်ရှင်။

ဥက္ကဋ္ဌ။ ဆက်လက်ပြီး ညောင်ရွှေမြို့နယ်၊ မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၂)မှ ဦးသိန်းဇော်မိုးက အဆိုကို ဆွေးနွေးဖို့ဖြစ်ပါတယ်။

ဦးသိန်းဇော်မိုး ညောင်ရွှေမြို့နယ်၊ မဲဆန္ဒနယ်အမှတ် (၂)။ ဒုတိယအကြိမ် ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော် ဒသမပုံမှန် အစည်းအဝေး (စတုတ္ထနေ့)ကို တက်ရောက်လာကြသော ဥက္ကဋ္ဌကြီးနှင့်တကွ ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရ အဖွဲ့ဝင် ဝန်ကြီးများ၊ ရှမ်းပြည်နယ် လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များအားလုံး မင်္ဂလာအပေါင်းနှင့်

ပြည့်စုံကြပါစေလို့ ဦးစွာပဏာမ နှုတ်ခွန်းဆက်သ အပ်ပါတယ်။ ကျွန်တော်ကတော့ ညောင်ရွှေမြို့နယ်၊ မဲဆန္ဒနယ် အမှတ်(၂)မှ ပြည်နယ်လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဦးသိန်းဇော်မိုး ဖြစ်ပါတယ်။ ဦးစိုင်းထွန်းဉာဏ် ကျောက်မဲမြို့နယ်၊ မဲဆန္ဒနယ် အမှတ်(၂)မှ တင်သွင်းသော “၂၀၁၈ခုနှစ် ရှမ်းပြည်နယ် အစိုးရ၏ ရည်မှန်းချက် (၈)ကို အားသွန်ခွန်စိုက် အကောင်အထည်ဖော်ရန် တိုက်တွန်းကြောင်း” အဆိုကို အကြံပြုဆွေးနွေးတင်ပြ သွားမှာဖြစ်ပါတယ်။ SME နဲ့ပတ်သက်ပြီး ညောင်ရွှေမြို့နယ်အတွင်းမှ ဖြစ်ပျက်ခဲ့သည်များကို ဥပမာပေး တင်ပြသွားမှာဖြစ်ပါတယ်။

ကျွန်တော်တို့ ညောင်ရွှေ မြို့နယ်တွင်းမှာ အသေးစား၊ အလတ်စား (SME) လုပ်ငန်းဖြစ်တဲ့ ဆန်စက်၊ ဆီစက်၊ သကြားစက်၊ အိမ်တွင်းမှုလုပ်ငန်း ၊ အိုးလုပ်ငန်း၊ ပန်းပဲ၊ ပန်းတိမ်၊ သင်္ကန်း၊ ဟိုတယ်လုပ်ငန်း၊ ခရီးသွားလုပ်ငန်း၊ စိုက်ပျိုးရေး မွေးမြူရေးစသည်ဖြင့် များစွာရှိပါတယ်။ သို့ပါသော် လည်း လုပ်ငန်းအတွက် ရင်းနှီးမြုပ်နှံအား နည်းလာသည်နှင့်အမျှ ဒေသခံလူထုအလုပ်အကိုင် အခွင့်အလမ်းလည်း ရှားပါးလာခဲ့ ပါတယ်။ ဥပမာဆိုရရင် သကြားစက်လုပ်ငန်းမှ စက်မှုကြီးကြပ် မှတ်ပုံတင် (၁၆)ရုံရှိပြီး ယခုအခါ လုပ်ငန်း လည်ပတ်နေသည်မှာ တစ်ဝက်လောက်သာ လည်ပတ်နိုင်တော့ပါတယ်။ ကြံသကာချက် လုပ်ငန်း၊ ဆန်စက်၊ ဆီစက်၊ ဟိုတယ်လုပ်ငန်းအစရှိသော လုပ်ငန်းတော်တော်များများ ရပ်နားထားခဲ့ရပါတယ်။ ဘာဖြစ်လို့လဲ ဆိုတော့ လုပ်ငန်းရှင်များ မိမိလုပ်ငန်းတိုးတက်ရေးအတွက် အရင်းအနှီးများကို ပြင်ပချေးငွေ အတိုးအနှုန်း ကြီးမြင့်စွာလည်ပတ်ခဲ့ရသဖြင့် အကျိုးအမြတ်ရသင့်သလောက် မရနိုင်ပါ။ လုပ်ငန်းရှင်များ၏ အားနည်းချက်ကို သိသော ဝိသမလောဘသားများက အတိုးနှုန်း သက်သာသော အသေးစား နှင့်အလတ်စား (SME) ကို ရွာအထိ ဆင်း၍ စည်းရုံးပြီး ရရှိအောင် ဆောင်ရွက်ပေးမည်ဟုဆိုကာ လုပ်ငန်းရှင်(၁)ဦးကို ခရီးစရိတ်ကျပ် (၃၀,၀၀၀)တောင်းခံပါသည်။

ထိုကိစ္စကို ကြည့်ခြင်းဖြင့် ဒေသခံလုပ်ငန်းရှင်များ မိမိ လုပ်ငန်းဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ဖို့အတွက် လိုအပ်သော ရင်းနှီးမှုကို နိုင်ငံတော် မှအသေးစား၊ အလတ်စားချေးငွေ (SME) ကို လုပ်ငန်းရှင်များအား ထုတ်ပေးနိုင်ရန် “၂၀၁၈ခုနှစ်၊ ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရ၏ ရည်မှန်းချက်(၈)ကို အကောင်အထည်ဖော်နိုင်ရေးအတွက် သတ်မှတ် ထားသော အချက်များထဲမှ ဖြေလျော့နိုင်သည့်အချက်များ ဖြေလျော့ပြီး အမြန်ဆုံး စိစစ်အကောင်အထည် ဖော်နိုင်ရန် အကြံပြုတင်ပြအပ်ပါသည်။ အားလုံးကိုကျေးဇူးတင်ပါတယ်ခင်ဗျား။

ဥက္ကဋ္ဌ။ ဆက်လက်ပြီးကလောမြို့နယ်၊ မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၂) ဦးသန်းထိုက်က အဆိုကို ဆွေးနွေးမှာ ဖြစ်ပါတယ်။

ဦးသန်းထိုက် ကလောမြို့နယ်၊ မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၂)။ လေးစားရပါသော ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော် ဥက္ကဋ္ဌကြီးနှင့်တကွ ရှမ်းပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ်နှင့် အစိုးရအဖွဲ့ဝင်ဝန်ကြီးများ၊ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များ အားလုံး မင်္ဂလာပါခင်ဗျား။ ကျွန်တော်ကတော့ ကလောမြို့နယ်၊ မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၂)မှ ပြည်နယ်လွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ် ဦးသန်းထိုက်ဖြစ်ပါတယ်။ ကျွန်တော့်အနေနဲ့ ဦးစိုင်းထွန်းဉာဏ် ကျောက်မဲမြို့နယ် မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၂) တင်သွင်းတဲ့ “၂၀၁၈ခုနှစ် ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရ၏ ရည်မှန်းချက်(၈)ကို အားသွန်ခွန်စိုက် အကောင် အထည်ဖော်ရန် တိုက်တွန်းကြောင်း” အဆိုကို ထောက်ခံ ဆွေးနွေးသွားမှာ ဖြစ်ပါတယ်။ လေးစားအပ်ပါသော လွှတ်တော် ဥက္ကဋ္ဌကြီးခင်ဗျား။ ရှမ်းပြည်နယ်နှင့် ပြည်နယ်အတွင်းရှိ တိုင်းရင်းသား ပြည်သူတစ်ရပ်လုံးရဲ့ အကျိုးအတွက် ဖော်ဆောင်ရမည့် ရည်မှန်းချက်ဟာ ကျွန်တော်တို့ လွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ်အားလုံးရဲ့ တူညီ သောရည်မှန်းချက်ပဲ ဖြစ်ပါတယ်။ ပြည်နယ်အတွက် လိုအပ်တဲ့ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှု ပြုပြင်ပြောင်းလဲမှုများကို လွှတ်တော်က အစပျိုး ဖော်ဆောင်ပြီး အုပ်ချုပ်ရေးအပိုင်းက မောင်းနှင်အားကောင်း ကောင်းနဲ့ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ကြမည်ဆိုလျှင် ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရရဲ့ မူဝါဒ၊ ရည်မှန်းချက်များဟာလည်း

အောင်မြင်စွာ အကောင်အထည်ဖော်နိုင်မှာလည်း ဖြစ်ပါတယ်။

(SME) လို့ခေါ်တဲ့ အသေးစားနဲ့အလတ်စား စီးပွားရေး လုပ်ငန်းတွေဟာ သက်ဆိုင်ရာနိုင်ငံရဲ့ စီးပွားရေး ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်စေဖို့ အဓိကကျတဲ့ နေရာကနေ အထောက်အပံ့ပေးနေကြတဲ့ လုပ်ငန်းတွေပဲ ဖြစ်ပါတယ်။ မြန်မာနိုင်ငံမှာလည်း (SME)ကဏ္ဍ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်လာစေဖို့အတွက် ပြည်ထောင်စုအစိုးရမှ စီးပွားရေး မူဝါဒ(၁၂)ရပ်ချမှတ်ပြီး ဖြစ်သလို အဆိုပါမူဝါဒများ ပြည်နယ်နှင့် တိုင်းဒေသကြီး အစိုးရအဖွဲ့တွေက အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်နေချိန်လည်း ဖြစ်ပါတယ်။ (SME) လုပ်ငန်းရှင် ဆိုသည်မှာ အသေးစား လုပ်ငန်း သို့မဟုတ် အလတ်စား လုပ်ငန်း သို့မဟုတ် အသေးစားနှင့်အလတ်စား လုပ်ငန်း(၂)မျိုးလုံးကို လုပ်ကိုင်နိုင်သည့် နိုင်ငံသားမှ ရာနှုန်းပြည့်ပိုင်ဆိုင်သော လုပ်ငန်းအမျိုးအစား လုပ်ဆောင်နိုင်သူကို ဆိုလိုပါသည်။

(SME) လို့ခေါ်တဲ့ အသေးစားနှင့်အလတ်စား စီးပွားရေးလုပ်ငန်းတွေဟာ (SME) ဆိုတဲ့နေရာမှာ ထုတ်လုပ်မှု လုပ်ငန်းတွေ ၊ ဝန်ဆောင်မှုလုပ်ငန်းတွေ၊ အရောင်းအဝယ်လုပ်ငန်း တွေ၊ စက်မှုလုပ်ငန်းတွေ အားလုံးပါဝင်တယ်ဆိုတာကို (SME) လုပ်ငန်းရှင် အများစုမှာ မသိရှိကြသလို ပြည်နယ်အစိုးရရဲ့ဌာနတွေ မှာ SME DEPARTMENT တွေကို ဘယ်လိုကူညီရမယ်ဆိုပြီး ညွှန်ကြားချက်တွေ ထုတ်ထားသော်လည်း ဒီဟာတွေကို လက်တွေ့အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်မယ်ဆိုတဲ့အပိုင်းမှာအားနည်းနေတာတွေ့ရပါတယ်။

(SME) နဲ့ အကျုံးဝင်တဲ့ လယ်ယာစိုက်ပျိုးရေးနှင့် ဆည်မြောင်းဝန်ကြီးဌာန၊ ကုန်သွယ်ရေး၊ စီမံခန့်ခွဲမှု ဝန်ကြီးဌာနတွေမှာလည်း ကိုယ်တိုင်ဒီထဲမှာပါနေတာကို မသိရှိကြသူများ လည်းရှိပြီး အနည်းဆုံးအနေနဲ့ မြို့နယ်အဆင့် တာဝန်ရှိသူများအနေနဲ့ ဒီမြို့နယ်မှာဖြင့် (SME) လုပ်ငန်းပေါင်းဘယ်လောက်ရှိ တယ်၊ ဘာတွေလုပ်နေကြတယ်၊ အမျိုးအစား ရာခိုင်နှုန်းအားဖြင့်ထုတ်လုပ်မှု လုပ်ငန်းက ဘယ်လောက်ရှိတယ်၊ ဝန်ဆောင်မှု လုပ်ငန်း ဘယ်လောက် ရှိတယ်၊ အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာန၊ စည်ပင်သာယာရေး နယ်နိမိတ်အတွင်းရှိ တာဝန်ရှိသူတွေဟာ စာရင်းဇယား အတိအကျ မဟုတ်ရင်တောင် အနီးစပ်ဆုံးမှန်ကန် အောင်စာရင်းပြုစုပြီး သိကြရ မှာပါ။သူတို့အနေနဲ့(SME)လုပ်ငန်းတွေရဲ့DEVELOPMENT ROLEဟာ ဘယ်လိုရှိတယ်သူတို့ကိုယ်တိုင် သိဖို့လိုပြီးအခုတွေ့နေရ တာက သူတို့ကိုယ်တိုင်တောင် မသိကြဘူးအခြေအနေဖြစ်ပါတယ်။

(SME) လုပ်ငန်းတွေအတွက် အဓိကအခက်အခဲဖြစ်တဲ့ ချေးငွေအရင်းအနှီးရယူနိုင်မှု၊ နည်းပညာပိုင်းတွေနဲ့ပတ်သက်ပြီး ရှမ်းပြည်နယ်မှာရှိတဲ့ တာဝန်ရှိပြည်နယ်အဆင့် ဝန်ကြီးဌာန အချင်းချင်း၊ အစိုးရဘဏ်၊ ပုဂ္ဂလိကဘဏ် MEB အပါအဝင် MICRO FINANCE လို့ခေါ်တဲ့ အသေးစားချေးငွေ လုပ်ငန်းစတဲ့ ဒါတွေဟာလည်း ဌာနအချင်းချင်း ညှိနှိုင်းပေါင်းစပ်မှု၊ ချိတ်ဆက်မှု အားနည်းနေတာကိုလည်း တွေ့ရှိရပါတယ်။

သို့ပါသောကြောင့် ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့အနေဖြင့် (SME) အကျုံးဝင်သည့် ပြည်နယ်အဆင့်ရှိ ဝန်ကြီးဌာနများကို ဦးစီး ဦးဆောင်ပြီး ဌာနတစ်ခုနှင့်တစ်ခု ပေါင်းစပ်ညှိနှိုင်းမှုများပြုလုပ် ပေးရန် လိုအပ်ပြီး (SME) လုပ်ငန်းဆိုင်ရာနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ၎င်း(SME) လုပ်ငန်းလုပ်ကိုင်မဲ့ လူတွေ အနေနဲ့ ဘယ်လို အသိပညာတွေ ဘယ်လိုပြင်ဆင်ပြီးမှ လုပ်ငန်းဘယ်လိုလုပ်ကိုင်သင့်သလဲစသည့် အသိပညာပေး ဆွေးနွေးပွဲ များပြုလုပ်ပေးခြင်း၊ (SME) ဟာ ပြည်နယ်အတွက် ဘယ်လိုအရေးကြီးတယ်၊ (SME) လုပ်ငန်းရှင် တွေကို အစိုးရအနေနဲ့ ဘယ်လိုပံ့ပိုးပေးတယ်ဆိုတာတွေကို သိအောင် ထုတ်ကုန်ပြပွဲများ ပွဲလမ်းကြီးကြီးများ ကျင်းပ၍ဖိတ်ခေါ်ပြီး ပြည်သူများ ကျယ်ကျယ်ပြန့်ပြန့် သဘောပေါက်လာစေရန် အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်သွားဖို့လည်း လိုအပ်ပါတယ်။

ဌာနဆိုင်ရာတွေက ကိုယ်လုပ်ရမဲ့တာဝန်ကို ကိုယ့်ဘာသာသိပြီး ချမှတ်ထားတဲ့ မူဝါဒ(၁၂)ရပ်နဲ့ SME DEVELOPMENT LAW ပြဋ္ဌာန်းချက်များနဲ့ နည်းဥပဒေ၊ ဥပဒေနှင့်အညီ ဌာနဆိုင်ရာအမိန့် ညွှန်ကြားချက်အတိုင်း (SME) နဲ့ဆက်စပ်တဲ့ ဝန်ကြီးဌာနအားလုံးရဲ့ LEVEL တူတွေက ညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်ပြီး

လမ်းညွှန်မှ လုပ်တာမျိုးမဟုတ်ဘဲ ဒီအသိစိတ်နဲ့လုပ်ကြမယ်ဆိုရင် လုပ်ငန်းရှင်ဖြစ်တဲ့ ပြည်သူ့လူထုက ပူးပေါင်းပါဝင်လာကြမှာ ဖြစ်သလို ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရ ရည်မှန်းချက်ဖြစ်တဲ့ အလုပ်အကိုင် အခွင့်အလမ်းမြှင့်မားသော စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများနှင့် စီးပွားရေး တိုးတက်မှုကို အထောက်အကူပြုသည့် အသေးစား နှင့်အလတ်စား စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများ ပံ့ပိုးကူညီရန်စသည့် လုပ်ငန်းစဉ်များ အောင်မြင်လာမှာ ဖြစ်ကြောင်း ပြောကြားရင်းနဲ့ ကျောက်မဲမြို့နယ် မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၂)မှ ဦးစိုင်းထွန်းဉာဏ် တင်သွင်းတဲ့အဆိုကို ထောက်ခံဆွေးနွေးရင်း နိဂုံးချုပ်အပ်ပါတယ်။ အားလုံးကို ကျေးဇူး တင်ပါတယ်။

အဆိုနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့ဝင် ဝန်ကြီးမှ ဆွေးနွေးရှင်းလင်းခြင်းနှင့် လွှတ်တော်၏ အဆုံးအဖြတ်ရယူခြင်း။

ဥက္ကဋ္ဌ။ ပြည်နယ်လွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ်များ ခင်ဗျား။ အဆိုနှင့်စပ်လျဉ်းပြီး လွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ်(၂)ဦးက ထောက်ခံဆွေးနွေးသွားပြီး လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်(၁)ဦးက အကြံပြုဆွေးနွေးသွား ပါတယ်။ ၂၀၁၃ခုနှစ် ရှမ်းပြည်နယ် လွှတ်တော် နည်းဥပဒေဆိုင်ရာ နည်းဥပဒေ ၁၂၅ နည်းပဒေခွဲ (င) အရ သက်ဆိုင်ရာ ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့ဝင်ဝန်ကြီးက သဘောထား မှတ်ချက်နှင့်တကွ ပြန်လည်ရှင်းလင်း ဆွေးနွေးဖို့ဖြစ်ပါတယ်။

ဦးစိုးညွန့်လွင်၊ စီမံကိန်းနှင့်စီးပွားရေးဝန်ကြီး။ လေးစားအပ်ပါသော ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌကြီး နှင့်တကွ ရှမ်းပြည်နယ် လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်အပေါင်းတို့ မင်္ဂလာပါလို့ ဦးစွာပဏာမနှုတ်ခွန်းဆက်သအပ် ပါတယ်။ ကျောက်မဲမြို့နယ်၊ မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၂)၊ ပြည်နယ်လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဦးစိုင်းထွန်းဉာဏ်မှ “၂၀၁၈ခုနှစ် ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့၏ ရည်မှန်းချက်(ဂ)ဖြစ်သည့် စီးပွားရေးတိုးတက်မှုကို အထောက်အကူပြုသည့် အသေးစားနှင့်အလတ်စား စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများကို ပံ့ပိုးကူညီသည့်” အချက် နှင့်အညီ အားသွန်ခွန်စိုက် အကောင်အထည်ဖော်ရန် တိုက်တွန်းကြောင်း အဆိုနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ကျွန်တော့် အနေနဲ့ ရှင်းလင်းဖြေကြားသွားမှာ ဖြစ်ပါတယ်။

ရှမ်းပြည်နယ်အတွင်း စီးပွားရေးတိုးတက်မှုကို အထောက် အကူပြုသည့် အသေးစားနှင့်အလတ်စား စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများ (SMEs) ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုရှိစေရေးအတွက် (SMEs) ချေးငွေ လုပ်ငန်းနှင့် ဆက်စပ်သည့်ဌာနများ၏ ဆောင်ရွက်ချက်များကို ဖော်ပြသွားမည်ဖြစ်ပါတယ်။

ရှမ်းပြည်နယ်စက်မှုကြီးကြပ်ရေးနှင့် စစ်ဆေးရေးဦးစီးဌာန အနေဖြင့် ဒေသတွင်းအသေးစားနှင့် အလတ်စားစီးပွားရေး လုပ်ငန်းများ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်စေရန်အတွက် ပုဂ္ဂလိက စက်မှုလုပ်ငန်း မှတ်ပုံတင်ခြင်း လုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ခဲ့ရာ ၂၀၁၇-၂၀၁၈ခု ဘဏ္ဍာရေးနှစ်အထိ စက်ရုံပေါင်း(၄၃၀၄)ခုကို စက်မှု မှတ်ပုံတင်ခြင်း လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်ပေးနိုင်ခဲ့ပြီး ယခု ၂၀၁၈ခုနှစ်တွင်လည်း မှတ်ပုံတင်ပေးနိုင်ရေး ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါသည်။

လျှပ်စစ်အန္တရာယ် ကင်းရှင်းစေရေးနှင့် ကျွမ်းကျင်စွာ ကိုင်တွယ်နိုင်စေရေးအတွက် ဌာနလက်အောက်ရှိ လျှပ်စစ်စစ်ဆေး ရေးဌာနမှ ကျောင်းများ၊ ဟိုတယ်များနှင့် ကျေးရွာများအထိ ကွင်းဆင်း၍ အသိပညာပေး ဟောပြောပွဲများကို(၁)လလျှင် (၂)ကြိမ် ကျင်းပပေးခဲ့ရာ ၂၀၁၇-၂၀၁၈ခု ဘဏ္ဍာရေးနှစ်တွင် (၂၅)ကြိမ်ကို လည်းကောင်း၊ ဘွိုင်လာစစ်ဆေးရေးဌာနမှလည်း ဘွိုင်လာကိုင်တွယ်သူများ အသက်အန္တရာယ် ကင်းရှင်းစေရန်နှင့် ထိန်းသိမ်းတတ်စေရန်အတွက် (၁)လလျှင် (၁)ကြိမ် ဟောပြော ပွဲများကျင်းပခဲ့ရာ ၂၀၁၇- ၂၀၁၈ခု ဘဏ္ဍာရေးနှစ်တွင် (၁၂)ကြိမ်ကို လည်းကောင်း၊ အသေးစားနှင့်အလတ်စား စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဌာနမှလည်း (SME)လုပ်ငန်းရှင်များ လိုအပ်နေ သည့် ချေးငွေရရှိရေးအတွက် ဘဏ်၏လိုအပ်ချက်ဖြစ်သော SME Member card & Recommendation များ ထုတ်ပေးလျက်ရှိရာ ၂၀၁၇-

၂၀၁၈ခု ဘဏ္ဍာရေးနှစ်အတွင်း SME Member Card (၉၀၃)ဦးနှင့် အသေးစားနှင့် အလတ်စား စီးပွားရေး လုပ်ငန်းရှင် ဖြစ်ကြောင်း ထောက်ခံစာ(၂၉၈)ဦးကို လည်းကောင်း ဆောင်ရွက်ပေးနိုင်ခဲ့ပါသည်။အသေးစားနှင့် အလတ်စား စီးပွားရေးလုပ်ငန်းရှင်များအား ချေးငွေရရှိရေးအပြင် ဒေသတွင်းရှိ စီးပွားရေးကျောင်းများ နှင့်ချိတ်ဆက်၍ Entrepreneurship, Leadership, Marketing, HR Management & Financial Management ဘာသာရပ်ဆိုင်ရာ သင်တန်းများကို(၂၁)ကြိမ် ဖွင့်လှစ်ပေးနိုင်ခဲ့ပါသည်။ ၎င်းအပြင် ဒေသတွင်း ကျွမ်းကျင်လုပ်သားများ မွေးထုတ်ပေးနိုင်ရေးအတွက် စက်မှုပူးပေါင်း ဦးစီးဌာနနှင့် ပူးပေါင်း၍ ရှမ်းပြည်နယ် (မြောက်ပိုင်း)၊ လားရှိုးမြို့တွင် ဆိုင်ကယ်ပြုပြင်ခြင်းနှင့် အင်ဂျင်ငယ်ပြုပြင်ခြင်း သင်တန်း(၁)ကြိမ်၊ ရှမ်းပြည်နယ်(အရှေ့ပိုင်း)၊ ကျိုင်းတုံမြို့တွင် အခြေခံလျှပ်စစ် ကိုင်တွယ်ခြင်းနှင့် ပြုပြင်ခြင်းသင်တန်း(၁)ကြိမ်ကို ဖွင့်လှစ်ပေးနိုင်ခဲ့ပါသည်။

အဆိုပါသင်တန်းအပြင် မိမိ၏ထုတ်ကုန်များအား ပြည်တွင်း/ပြည်ပ ဈေးကွက်များနှင့် ချိတ်ဆက်နိုင်ရေးအတွက် Trade Fair များတွင် ပါဝင်ပြသနိုင်ရေး ချိတ်ဆက်ဆောင်ရွက် ပေးနိုင်ခဲ့သည့်အပြင် တောင်ကြီးမြို့၊ ကျောက်တိုင်ကွင်းတွင် ၂၉. ၆. ၂၀၁၈ ရက်နေ့မှ ၁. ၇. ၂၀၁၈ ရက်နေ့ထိ ကျင်းပမည့် MSMEs Trade Promotion & Regional Award 2018 တွင်လည်း MSMEs လုပ်ငန်းရှင်များ ပါဝင်ပြသနိုင်ရေးနှင့် ယှဉ်ပြိုင်နိုင်ရေး အတွက် ဖိတ်ခေါ်သွားမည်ဖြစ်ပြီး ပြပွဲ၊ ပြိုင်ပွဲကျင်းပနိုင်ရေးအတွက် စီစဉ်ဆောင်ရွက်လျက် ရှိပါသည်။

မြန်မာ့လယ်ယာဖွံ့ဖြိုးရေးဘဏ်အနေဖြင့် အသေးစား အလတ်စား စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်စေရန် စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးကဏ္ဍအတွက် လိုအပ်သောလုပ်ငန်းသုံး စက်ကိရိယာများ၊ လိုအပ်သောအရင်းအနှီးများကို MEB(Two Step Loan) ချေးငွေဖြင့် ထုတ်ချေး ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါသည်။

ထိုသို့ဆောင်ရွက်ရာတွင် မြန်မာ့စီးပွားရေးဘဏ်ထံမှ ၈. ၅% အတိုးနှုန်းဖြင့် ကျပ်ဘီလီယံ (၂၀၀)ချေးယူပြီး ငွေချေးယူသူ များသို့ ၉% အတိုးနှုန်းဖြင့် ထုတ်ချေးပေးခြင်းဖြစ်ပါသည်။ နှစ်တို ချေးငွေ (၃နှစ် ၃ရစ်) အများဆုံးကျပ်သိန်း(၅၀၀)၊ လုပ်ငန်းသုံး စက်ကိရိယာအတွက် အများဆုံးကျပ်သိန်း(၂၀၀)၊ အတိုး(၃)လ တစ်ကြိမ်ပေးသွင်းရန်၊ အရင်းပေးဆပ်မှု(၁)နှစ်ဆိုင်းငံ၊ ကျန်(၂)နှစ် အတွင်း(၆)လ(၁)ကြိမ်ဖြင့် (၄)ကြိမ်ပေးသွင်းရန်။ နှစ်ရှည်ချေးငွေ (၅နှစ် ၅ရစ်) အများဆုံးကျပ်သိန်း(၅၀၀၀) အတိုး(၃)လ(၁)ကြိမ် ပေးသွင်းရန်၊ အရင်းပေးဆပ်မှု(၂)နှစ်ဆိုင်းငံ၊ ကျန်(၃)နှစ်အတွင်း (၆)လ(၁)ကြိမ်ဖြင့် (၆)ကြိမ်ပေးသွင်းရန်။ ဝန်ဆောင်ခ ထုတ်ချေးငွေ အပေါ်(၁%)။

MEB (Two Step Loan) ချေးငွေထုတ်ချေးပေးရန်အတွက် ရှမ်းပြည်နယ်အတွင်း စိုက်ပျိုး၊ မွေးမြူထုတ်လုပ်သော SME လုပ်ငန်းရှင်များ ကျယ်ကျယ်ပြန့်ပြန့်သိရှိစေရန် မြန်မာ့စီးပွားရေး ဘဏ်နှင့် ပူးပေါင်း၍ ချေးငွေဆိုင်ရာအချက်အလက်များ ရှင်းလင်းဟောပြောပွဲကိုလည်း ဆောင်ရွက်ပြီးဖြစ်ပါသည်။

ယခုအခါ ရှမ်းပြည်နယ်အတွင်း စိုက်ပျိုးမွေးမြူထုတ်လုပ်သော SME လုပ်ငန်းရှင်များမှ မြန်မာ့လယ်ယာဖွံ့ဖြိုးရေးဘဏ်ခွဲ အသီးသီးတွင် လာရောက်စုံစမ်းခြင်း၊ ချေးငွေအဆိုပြုလွှာများ တင်ပြ လျှောက်ထားခြင်းတို့ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ လုပ်ငန်းရှင်(၄)ဦးမှ ချေးငွေကျပ်သိန်း(၂,၀၀၀)ချေးယူရန် အဆိုပြုလွှာလျှောက်ထား ခြင်းအား မြို့နယ်ဘဏ်ခွဲများမှ စိစစ်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါသည်။ ထို့အပြင် လက်ဖက်၊ ကော်ဖီ၊ လိမ္မော်သီးနှံများအတွက် (၁)ဧက လျှင်ကျပ်(၅၀,၀၀၀)နှုန်းဖြင့် မြေယာပိုင်ဆိုင်မှုပုံစံ(၇)နှင့် မရွှေ့ပြောင်းနိုင်သော ပစ္စည်းများ အာမခံရယူ၍ ထုတ်ချေးပေး လျက်ရှိပါသည်။

မြန်မာ့လယ်ယာဖွံ့ဖြိုးရေးဘဏ်သည် နှစ်တို/နှစ်ရှည် ချေးငွေများကို အာမခံဖြင့်သာ ထုတ်ချေးခြင်းဖြစ်ရာ အဓိက ရယူသော မြေယာပိုင်ဆိုင်မှု အထောက်အထားမှုရင်းများ၊ ရွှေ့ပြောင်းနိုင်သည့်၊ မရွှေ့ပြောင်းနိုင်သည့်ပစ္စည်းများကို ဘဏ်သို့အာမခံအဖြစ် တင်သွင်းစေခြင်းတို့ဖြင့် ချေးငွေဆုံးရှုံးမှု မဖြစ်ပွားစေရေးအတွက် ဆောင်ရွက်ရပါသည်။ SME လုပ်ငန်းရှင်များဘက်မှ အဓိကအခက်အခဲမှာ

ဘဏ်သို့တင်သွင်း ရသော ရွှေ့ပြောင်းနိုင်သည့်/မရွှေ့ပြောင်းနိုင်သည့် ပစ္စည်းများအတွက် မြေဂရန် မရှိခြင်းကြောင့်ဖြစ်ပြီး မွေးမြူရေးလုပ်ငန်းလုပ်ကိုင်သည့် လုပ်ငန်းရှင်များမှာလည်း ၎င်းတို့ လုပ်ငန်းတည်ရှိရာ မြေအမျိုးအစားမှာ လယ်ယာမြေအခြား အသုံးပြုခွင့်/လန(၃၉)/ဘိုးဘွားပိုင်မြေ စသည်တို့ တင်ပြနိုင်မှု မရှိခြင်းတို့ကြောင့်ဖြစ်ပါသည်။ မြန်မာ့လယ်ယာဖွံ့ဖြိုးရေးဘဏ် အနေဖြင့် ချေးငွေလုံလောက်သော အာမခံပစ္စည်း မတင်သွင်း နိုင်ပါက မြန်မာ့အာမခံလုပ်ငန်းမှ ချေးငွေအတွက် အာမခံသည့် (CGI) စနစ်ဖြင့် ထုတ်ချေးနိုင်သော်လည်း အများဆုံးခွင့်ပြုငွေမှာ ကျပ်သိန်း(၂၀၀)သာဖြစ်၍ ချေးယူလိုခြင်းမရှိကြသည်ကို တွေ့ရှိရပါသည်။

မြန်မာ့စီးပွားရေးဘဏ်အနေဖြင့် နိုင်ငံတော်၏ စီးပွားရေး ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှု ရည်မှန်းချက်ကို ဖော်ဆောင်ပေးနိုင်ရန်နှင့် စိုက်ပျိုးရေးနှင့်မွေးမြူရေးကဏ္ဍ၊ အသေးစားနှင့်အလတ်စား စီးပွားရေးကဏ္ဍ၊ ဆောက်လုပ်ရေးကဏ္ဍများ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်စေရန် အတွက် ၂၀၁၈ခုနှစ်အတွင်း အောက်ပါအစီအစဉ်အတိုင်း ချေးငွေ ထုတ်ချေးရန် စီစဉ်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါသည်-

- (က) လယ်ယာကဏ္ဍဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက်တောင်သူလယ်သမားများအားဆန်စက်၊ ဆီစက် များ၊ အခြားစက်မှုသီးနှံများအတွက် စက်ရုံများ၊ သီးနှံသိုလှောင်ရုံများ ဆောက်လုပ်ရန်သယ်ယူ ပို့ဆောင်ရေး ယာဉ်ယန္တရားများ၊ လက်တွန်းထွန်စက်၊ လယ်ထွန်စက်၊ ရိတ်သိမ်းခြွေလှေ့စက်၊ ဆက်စပ်ကိရိယာများ၊ ရေစုပ်စက်နှင့် ဆက်စပ်ပစ္စည်းများ၊ ကုန်ချောထုတ်လုပ်ရာတွင် လိုအပ်သော စက်ပစ္စည်းများ ဝယ်ယူရန် ၃နှစ်မှ၅နှစ်သက်တမ်းရှိ နှစ်လတ်ချေးငွေကျပ်(၂၀၀) ဘီလီယံအား မြန်မာ့လယ်ယာဖွံ့ဖြိုးရေးဘဏ်သို့(၁)နှစ်လျှင်အတိုးနှုန်း (၈.၅%)ဖြင့် ထုတ်ချေးခြင်း၊ မြန်မာ့လယ်ယာဖွံ့ဖြိုးရေးဘဏ်မှ တောင်သူလယ်သမားများ သို့(၁)နှစ်လျှင်အတိုးနှုန်း(၉%)ဖြင့် ထုတ်ချေးခြင်း၊
- (ခ) ၂၀၁၅ခုနှစ် အသေးစားနှင့် အလတ်စားစီးပွားရေးလုပ်ငန်းများ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး ဥပဒေအပိုဒ်(၂)(က)နှင့် အပိုဒ်(၂)(ခ)ပါသတ်မှတ်ချက်များနှင့် ညီညွတ်ပြီး SME လိုင်စင်ရရှိထားသည့် မည်သည့်အဖွဲ့အစည်းများနှင့်ပုဂ္ဂိုလ်များ ကိုမဆိုချေးငွေများတိုက်ရိုက် ထုတ်ချေးသွားမည် ဖြစ်ပြီးတိုင်းဒေသကြီး/ပြည်နယ်/ ပြည်ထောင်စုနယ်မြေ SMEs Agencyများ၏ထောက်ခံချက်၊ သက်ဆိုင်ရာတိုင်းဒေသကြီး/ပြည်နယ်/ပြည်ထောင်စု အစိုးရအဖွဲ့များ၏ လုပ်ငန်းဆိုင်ရာစိစစ်ထောက်ခံချက်ရရှိထားသည့် အဖွဲ့အစည်းနှင့် ပုဂ္ဂိုလ်များအား ဦးစားပေးထုတ်ချေးခြင်း၊
- (ဂ) ၂၀၁၅ခုနှစ် အသေးစားနှင့်အလတ်စား စီးပွားရေး လုပ်ငန်းများ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး ဥပဒေနှင့် ညီညွတ်သော လုပ်ငန်းရှင်များအား လှည့်ပတ် ရင်းနှီးငွေ (Working Capital) နှင့် ပုံသေ ရင်းနှီးငွေ(Fixed Capital) အတွက်၃နှစ်မှ၅နှစ်သက်တမ်းရှိ နှစ်လတ်ချေးငွေကျပ် (၂၅၀)ဘီလီယံအား တစ်နှစ်လျှင် အတိုးနှုန်း (၉%)ဖြင့် ထုတ်ချေးခြင်း၊
- (ဃ) အိမ်ရာပိုင်ဆိုင်မှုမရှိသေးသည့် ဝင်ငွေနည်းသော အခြေခံလူတန်းစားများနှင့် ဝန်ထမ်းများ အတွက် အိမ်ရာစီမံကိန်းများ အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်နိုင်ရန်အတွက် အိမ်ရာ တည်ဆောက် မည့်ဆောက်လုပ်ရေး လုပ်ငန်းရှင်များ၊ ဆောက်လုပ်ရေးသုံးပစ္စည်း ထုတ်လုပ်သူများ၊ ရောင်းဝယ်သူများနှင့် ၃နှစ်သက်တမ်းရှိ နှစ်လတ်ချေးငွေကျပ်(၅၀) ဘီလီယံအား ဆောက်လုပ်ရေးနှင့်အိမ်ရာဖွံ့ဖြိုးရေးဘဏ်သို့ တစ်နှစ်လျှင်အတိုး နှုန်း၉%ဖြင့် Credit Line ချေးငွေပုံစံဆောင်ရွက်မည်ဖြစ်ပြီး၊ ဆောက်လုပ်ရေးနှင့်အိမ်ရာဖွံ့ဖြိုးရေးဘဏ်မှ လုပ်ငန်းရှင်များသို့ (၁)နှစ်လျှင်အတိုးနှုန်း၁၁%ဖြင့် ထုတ်ချေးခြင်း၊

(င) မြန်မာ့စီးပွားရေးဘဏ်အနေဖြင့် ပုံမှန်ထုတ်ချေး လျက်ရှိသည့် Micro Business လုပ်ငန်းများ အတွက် ကျပ်ဘီလီယံ(၁၅၀)ကို နှစ်ချင်းဆပ်ချေးငွေ၊ (၁)နှစ်လျှင် အတိုးနှုန်း ၁၃%ဖြင့် ထုတ်ချေးခြင်း၊စီးပွားရေးကဏ္ဍအသီးသီးရှိ SME များ၏ ငွေကြေးအရင်းအနှီး လိုအပ်ချက်များ ဖြည့်ဆည်းပေးနိုင်ခြင်းဖြင့် နိုင်ငံတစ်ဝန်း ဟန်ချက်ညီသည့် စီးပွားရေးတိုးတက်မှုကို ဖြစ်ပေါ်စေခြင်း၊ ပြည်ပပို့ကုန်တန်ဖိုးများ တိုးမြှင့်လာနိုင်ခြင်း၊ ပြည်ပသွင်းကုန် အစားထိုးလုပ်ငန်းများဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်လာသဖြင့် နိုင်ငံခြားငွေသုံးစွဲမှုကို လျော့ချနိုင်ခြင်း၊ အလုပ် အကိုင် အခွင့်အလမ်းများ တိုးတက်လာပြီး နိုင်ငံ၏ (၁)ဦးချင်းဝင်ငွေ(Per-Capital Income) တိုးတက် လာစေခြင်းနှင့် နိုင်ငံတော်၏ ပြည်တွင်းအသားတင် ထုတ်လုပ်မှုတန်ဖိုး (Gross Domestic Product) တိုးတက်စေခြင်းစသည့် အကျိုးရလဒ်များ ရရှိနိုင်မည်ဖြစ်ပါသည်။ ထို့အပြင် JICA ODA SME Two-Step Loans Projectအကောင် အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်ခြင်းဖြင့် အတိုးဝင်ငွေများ ရရှိခြင်း၊ စီမံကိန်းလုပ်ငန်း အတွေ့အကြုံ ကောင်းများရရှိခြင်း၊ ဝန်ထမ်းများအတွက် ချေးငွေဆိုင်ရာစိစစ်ခြင်း၊ အကဲဖြတ်ခြင်း၊ စီမံခန့်ခွဲခြင်း၊ ထိန်းကျောင်းခြင်း၊ ကြပ်မတ်ခြင်း စသည့်နည်းပညာများရရှိခြင်း အပြင် တိုင်းရင်းသား SMEs လုပ်ငန်းရှင်များသို့ လုပ်ငန်းတိုးချဲ့ လုပ်ကိုင်ရန် သက်သာသော အတိုးနှုန်း ဖြင့် ဘဏ္ဍာငွေ အထောက်အပံ့ပေးနိုင်သဖြင့် လုပ်ငန်းများပိုမိုတိုးချဲ့ လုပ်ကိုင်နိုင်ပြီး၊ ထုတ်လုပ်မှု တိုးတက်လာ၍ အလုပ်အကိုင်အခွင့်အလမ်းများ ရရှိလာခြင်းနှင့် ချေးငွေ သက်တမ်းမှာ (၃)နှစ်မှ (၅)နှစ် ဖြစ်၍ ပုံသေပိုင်ပစ္စည်းများအား ပိုမိုရင်းနှီး မြှုပ်နှံနိုင်ပြီး ရေရှည်ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုကို အကျိုးခံစားရရှိမည်ဖြစ်ပါသည်။

SMEs ချေးငွေနှင့် ပတ်သက်၍ အောက်ပါအခက်အခဲ/ စိန်ခေါ်မှုများလည်း ရှိနေရာ ယင်းအခက်အခဲ/စိန်ခေါ်မှုများကို ဖြတ်သန်းကျော်လွှားနိုင်ရေးအတွက် သက်ဆိုင်ရာဌာနများနှင့် ပေါင်းစပ်ညှိနှိုင်းပြီး စီစဉ်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါသည်-

- (က) SMEs ချေးငွေများထုတ်ချေးရာတွင် SMEs လုပ် ငန်းရှင်များသည် ချေးငွေအတွက်ခိုင်မာသော အာမခံပစ္စည်းပေးအပ်နိုင်မှုမရှိခြင်း၊ ခိုင်မာသော အာမခံပစ္စည်းရှိသော်လည်း အခြားငွေ ရေးကြေး ရေး အဖွဲ့အစည်းများထံမှ ချေးငွေများရယူပြီးဖြစ် ခြင်း၊ အာမခံပစ္စည်းကောင်းမွန် ခိုင်မာသော်လည်းလုပ်ငန်းကောင်းမွန်စွာ မလည်ပတ်နိုင်ခြင်း၊ အချို့လုပ်ငန်းများမှာ စတင်ခါစ လုပ်ငန်းများဖြစ်ခြင်း၊ ခိုင်မာသောဘဏ္ဍာရေးရှင်းတမ်းများ ရေးဆွဲတင်ပြနိုင် မှုမရှိခြင်း၊ SMEs မူဝါဒပါ ဦးစားပေးလုပ်ငန်းများထက် ကုန်သွယ်မှု၊ ရောင်းဝယ်မှုစသည့်လုပ်ငန်းများ ပိုမိုများပြားခြင်း၊ အခြားပုဂ္ဂလိကဘဏ်များတွင် ၁၃%ဖြင့် ချေးငွေရယူထားသူများက SMEs မူဝါဒ နှင့် ကိုက်ညီသဖြင့် SMEs ချေးငွေများအဖြစ် ပြောင်းရွှေ့လာနိုင်ခြင်း၊ မြန်မာ့စီးပွားရေး ဘဏ်တွင် စီးပွားရေးချေးငွေ ၁၃%ဖြင့် ရယူထားသူများက လည်း SMEs ချေးငွေ ၉%သို့ ပြောင်းရွှေ့ရောက်ရှိ လာနိုင်ခြင်း၊ ချေးငွေအာမခံစနစ်ဖြင့် ထုတ်ချေးရာတွင် မြန်မာ့စီးပွားရေး ဘဏ်အတွက် ဆုံးရှုံးနိုင်ခြေမြင့်မားခြင်း၊
- (ခ) ချေးငွေရယူရန်တင်ပြရာ၌ SMEs လုပ်ငန်းရှင်များ ဘဏ်မှ အချက်အလက်ပြည့်စုံမှု မရှိသည့်အတွက် ချေးငွေထုတ်ချေးရန် သတ်မှတ်ထားသည့် စံသတ်မှတ်ချက်များ၊ ဘဏ်လုပ်ထုံးလုပ်နည်းများနှင့် မညီညွတ်သဖြင့် ဘဏ်နှင့် SMEs လုပ်ငန်းရှင် Customer များအကြား စံသတ်မှတ်ချက်များကို ပြည့်စုံစေရန် ပိုမိုညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်နေခြင်း၊

- (ဂ) SME ချေးငွေများ ထုတ်ချေးရာတွင် ဝန်ကြီးဌာန၏ လမ်းညွှန်မှု၊ ချမှတ်ထားသော SME မူဝါဒ၊ လုပ်ထုံးလုပ်နည်းများနှင့်အညီ စနစ်တကျ စိစစ်ထုတ်ချေးသွားမည်ဖြစ်ပြီး၊ တစ်ဖက်တွင် လည်း ချေးငွေဆုံးရှုံးမှုများ မပေါ်ပေါက်စေရန် ဆုံးရှုံးနိုင်ခြေအစီအစဉ်များချမှတ်ကာ ဆောင်ရွက်ခြင်း၊

SME ချေးငွေနှင့်ပတ်သက်၍ ရှေ့ဆက်လက်ပြီးအောက်ပါ လုပ်ငန်းစဉ်များ ချမှတ်ဆောင်ရွက်သွားမည် ဖြစ်ပါသည်-

- (က) JICA SME Two-Step Loan စီမံကိန်း ဒုတိယ အဆင့် Phase-2 တွင်ချေးငွေ ဂျပန်ယန်း (၁၄၉၄၉)သန်းရယူရန် စီစဉ်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိ ရာ စီမံကိန်းဒုတိယအဆင့် အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်သည့် အဖွဲ့အစည်း (PFIs) ဖြစ်သော ဘဏ်များအား အသစ်ပြန်လည်ရွေးချယ် သွားမည်ဖြစ်ပြီး အဆိုပါဘဏ်များမှတစ်ဆင့် နေပြည်တော်ကောင်စီ အပါအဝင်တိုင်းဒေသ ကြီး/ပြည်နယ်အသီးသီးတို့ ကျယ်ကျယ်ပြန့်ပြန့် ထုတ်ချေးသွားရန် စီစဉ်ဆောင်ရွက်ခြင်း၊

- (ခ) Inter bank Lending စနစ်အရ ပုဂ္ဂလိကဘဏ်များနှင့် ပြည်တွင်းရှိ နိုင်ငံခြားဘဏ်ခွဲများသို့ ချေးငွေများထုတ်ချေးနိုင်ရေး ဆောင်ရွက်ခြင်း၊ မြန်မာ့လယ်ယာဖွံ့ဖြိုးရေးဘဏ်မှ စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေး နှင့်ယင်းတို့နှင့် ဆက်စပ်သော စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများကို ထုတ်ချေးပေးသည့် SME ချေးငွေသည်တိုင်းပြည်၏ စိုက်ပျိုးရေး ထုတ်ကုန်တိုးတက်မြှင့်တင်ရေးအတွက် လွန်စွာ အရေးကြီးပါသည်။ သို့သော်တောင်သူလယ်သမားများမှာ လယ်ယာမြေလုပ်ပိုင်ခွင့်ပြု လက်မှတ် (ပုံစံ-၇)သာပိုင်ဆိုင်ကြပြီး အာမခံအတွက် ဂရန်မြေ ပေးအပ်နိုင်ခြင်းမရှိသည့်အတွက် SME ချေးငွေရရှိ ရေးတွင်အဟန့်အတား(၁)ခု ဖြစ်နေပါသည်။

မြန်မာ့စီးပွားရေးဘဏ်အနေဖြင့် ရှမ်းပြည်နယ်အတွင်း ထုတ်ချေးထားသော အသေးစား၊ အလတ်စား စက်မှုလုပ်ငန်းရှင် များ သို့ ထုတ်ချေးငွေများမှာ ကုန်ထုတ်လုပ်မှုလုပ်ငန်းအတွက် (၅)ဦး၊ ချေးငွေ(၆၂၀)သန်း၊ ကုန်သွယ်မှုလုပ်ငန်းအတွက်(၁)ဦး၊ ချေးငွေ (၁၅၀) သန်း၊ စီးပွားရေးလုပ်ငန်းရှင်များသို့ ထုတ်ချေးငွေများမှာ ကုန်ထုတ်လုပ်မှုလုပ်ငန်းအတွက်(၅၁)ဦး၊ ချေးငွေ(၁၉၉၆)သန်း၊ ကုန်သွယ်မှုလုပ်ငန်းအတွက်(၂၇၀)ဦး၊ ချေးငွေ (၁၃၂၆၈)သန်း၊ သယ်ယူပို့ဆောင်ရေးလုပ်ငန်းအတွက် (၂၀)ဦး၊ ချေးငွေ(၇၄၀)သန်း၊ ဝန်ဆောင်မှုလုပ်ငန်း အတွက်(၈၇)ဦး၊ ချေးငွေ(၄၅၈၂)သန်း၊ တည်ဆောက်ရေးလုပ်ငန်းအတွက်(၈)ဦး၊ ချေးငွေ (၇၆၅) သန်းအား ထုတ်ချေးထားရှိပြီးဖြစ်သည်။

SME နဲ့ဆက်စပ်ပြီး ဝန်ကြီးဌာနများ၏ တင်ပြချက်များ ဖြစ်ပါတယ်။ ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရအနေဖြင့် တောင်သူများ၏ SME ကို ပိုမိုထိရောက်စေရန် SME သည်ပြည်ထောင်စုအစိုးရမှ တိုက်ရိုက်ကွပ်ကဲသည့် လုပ်ငန်း(၁)ခုဖြစ်ပါတယ်။ ပြည်နယ်/တိုင်း ဒေသကြီးအစိုးရအနေနဲ့ Cabinet တွင်ထောက်ခံချက်(၁)ချက် ပေးရပြီး ဝန်ကြီးချုပ်နှင့်ဝန်ကြီးများ အနီးဆုံးတင်လာတဲ့ အစည်းအဝေးမှာ မြန်မာ့စီးပွားရေးဘဏ်၊ လယ်ယာစိုက်ပျိုးရေး ဘဏ်မှ တင်လာတဲ့အပေါ်မူတည်ပြီး ထောက်ခံချက်ပေးရမည့် အဆင့်သာရှိကြောင်း။ SME လုပ်ငန်းသည် နိုင်ငံတော်သမ္မတ၏ လမ်းညွှန်ချက်ဖြစ်ပြီး အရေးကြီးတဲ့မူဝါဒဖြစ်ပါတယ်။ SME ကို ထိရောက်စွာ အကောင်အထည်ဖော်နိုင်ရန် ဖြေလျော့သင့်သည့် အရာများကို ဖြေလျော့ပြီး ပြည်ထောင်စုအစိုးရ နဲ့ ညှိနှိုင်း ဆောင်ရွက်နေပါတယ်။ တောင်သူလယ်သမားများ၏ အကျိုးစီးပွား ကုန်ထုတ်လုပ်မှု စွမ်းအား တက်လာမှ တိုင်းပြည်၏ GDP လဲ တက်လာမှာဖြစ်ပါတယ်။ အလုပ်အကိုင်အခွင့်အလမ်း နောက်ဆက်တွဲ အကျိုးကျေးဇူးများ ရရှိမည်ဖြစ်ပါသည်။ အဆိုနဲ့ပတ်သက်ပြီး ဖိအားပေးတာမျိုး မဟုတ်ပဲ ဆက်လက်ကြိုး စားပြီး ပိုကောင်းအောင် ဝိုင်းဝန်းအကြံပေးပြီး တိုက်တွန်းအဆိုလို့ နားလည်သဘောပေါက်ပေးသည့်အတွက် ဒီအဆိုကို အတည်ပြု ပေးပါရန် လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌကြီးအား တင်ပြအပ်ပါတယ်။ ကျေးဇူး တင်ပါတယ်။

ဥက္ကဋ္ဌ။ ပြည်နယ်လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များ ခင်ဗျား။ သက်ဆိုင်ရာပြည်နယ် အဖွဲ့အစည်းဝင်က ဒီအဆိုကို အတည်ပြုရန် သဘောတူသည့်အတွက် ယခု ဦးစိုင်းထွန်းဉာဏ် တင်သွင်းတဲ့ အဆိုနဲ့စပ်လျဉ်းပြီး လွှတ်တော်၏ ဆန္ဒရယူမှာ ဖြစ်ပါတယ်။ ပြည်နယ်လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များခင်ဗျား။ ဦးစိုင်းထွန်းဉာဏ် တင်သွင်းသော အဆိုအား လွှတ်တော်က အတည်ပြုရန် သဘောတူပါသလားခင်ဗျား။

(သုံးကြိမ်တိုင်တိုင်မေးပါသည်။
လွှတ်တော်ကသဘောတူပါသည်။)

လွှတ်တော်ကသဘောတူသည့်အတွက် ဦးစိုင်းထွန်းဉာဏ် အဆိုအား လွှတ်တော်ကအတည်ပြုကြောင်း ကြေငြာပါတယ်။